

## 一、請登入銓敘業務網路作業

The screenshot shows the website for the Civil Service Examination System (銓敘業務網路作業系統). The browser is Windows Internet Explorer. The address bar shows the URL: [https://iocs.mocs.gov.tw/system/Main/Second/main03.asp?V1\\_Charset=BIG\\_5](https://iocs.mocs.gov.tw/system/Main/Second/main03.asp?V1_Charset=BIG_5). The website header includes the logo and the text "銓敘業務網路作業系統" and "Ministry of civil service, republic of china". A navigation menu is visible with options like "最新消息", "安裝說明", "資源下載", "試算區", and "FAQ". A sidebar on the left contains a menu with items like "銓敘部業務系統", "網際網路報送及報備服務", "網際網路查詢服務", "公務人員退休撫卹查驗系統", "退撫基金新制繳費及退休年", and "BCPA人事服務網". The main content area features a "最新消息" (Latest News) section with several news items, including "1030513 103年第3期查驗系統查驗結果已全數更新完畢" and "1030501 IE瀏覽器若為9.0以上版本,請設定「相容性設定」". Below the news is a "Download" section with a table of resources. The table has columns for ID, description, and download link. The resource "0941202 職務歸系使用手冊下載" is circled in red. The browser's taskbar at the bottom shows the time as 上午 08:14.

銓敘部業務系統

- 網際網路報送及報備服務
- 網際網路查詢服務
- 公務人員退休撫卹查驗系統
- 退撫基金新制繳費及退休年
- BCPA人事服務網

最新消息

1030513 103年第3期查驗系統查驗結果已全數更新完畢。(更新日期:103.05.12)

1030501 IE瀏覽器若為9.0以上版本,請設定「相容性設定」,以正常使用本系統。

1030313 103年第2期查驗系統查驗已全數更新完畢。(更新日期:103.03.14)

1030115 考績報送作業簡易操作說明

1021225 103年第1期查驗結果已更新完畢(103.01.07)

資源下載

組錄編制	銓敘審查	考績審定	退休撫卹	登記(備查)	其他
1010419	各機關職務歸系備案媒體檔案轉出及匯入功能操作說明				下載
1010419	各機關職務歸系核備案媒體標準交換格式				下載
0970508	請點選此處下載 組錄編制案件網路報送作業--210操作手冊(*.doc)				下載
0941202	職務歸系使用手冊下載				下載

二、操作手冊請至銓敘業務網路作業系統 <https://iocs.mocs.gov.tw/portal/index.aspx>  
資源下載-職務歸系使用手冊下載